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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 

– podkomisji stałej polityki regionalnej (nr 2)
13 lutego 2020 r.
Podkomisja stała polityki regionalnej, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Anny Kwiecień (PiS), przewodniczącej podkomisji, zrealizowała następujący 
porządek dzienny: 

– zmiany w składzie prezydium podkomisji, 
– sprawy bieżące. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Sławomir Jakubczak, Jolanta Osiak  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Otwieram posiedzenie. 
Witam wszystkich bardzo serdecznie i dziękuję, że tak cierpliwie czekaliście państwo 

na rozpoczęcie obrad podkomisji stałej polityki regionalnej. 
Chciałabym zaproponować, abyśmy wybrali dziś zastępców przewodniczącej podko-

misji. Czy są uwagi do zaproponowanego porządku? 
Omówimy także sprawy bieżące – przepraszam, zapomniałam o tym powiedzieć. 
Powtórzę jeszcze raz: punkt pierwszy to zmiany w składzie prezydium a punkt drugi 

to sprawy bieżące. Czy są uwagi do takiego porządku? 
Nie ma, w związku  z tym przystępujemy  do jego  realizacji  –  najpierw dokonamy 

wyboru i uzupełnienia składu prezydium podkomisji. 
Szanowni  państwo,  proponuję  powołanie  dwóch  zastępców przewodniczącej.  Jak 

państwo widzicie… od razu to uzasadnię. Praktycznie większość posłów w tej kadencji 
pracuje w dwóch  lub trzech komisjach –  ja pracuję w trzech komisjach. Każdy z nas 
ma ogromną ilość pracy i, w związku z tym, bywa tak, że – po prostu – zdarza się taka 
sytuacja jak chociażby przed chwilą i dlatego chciałabym mieć dwóch, co najmniej (a jak 
bym mogła to nawet trzech) zastępców po to, żeby podkomisja – po prostu – sprawnie 
pracowała. 
Czy wyrażacie państwo na to zgodę? 
Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu to zaproponuję powołanie dwóch zastępców przewodni-

czącej podkomisji stałej polityki regionalnej. Czy jest sprzeciw? 
Nie słyszę. 
Pozwólcie państwo, że zaproponuję kandydatów na zastępców przewodniczącej. Daję 

sobie takie prawo z racji tego, że jestem przewodniczącą podkomisji, ale – oczywiście – 
proszę także państwa o ewentualne zgłoszenia. 
Na zastępcę przewodniczącej proponuję powołać pana posła Piotra Uścińskiego. Czy 

pan poseł wyraża zgodę? 

Poseł Piotr Uściński (PiS):
Tak. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Dziękuję. 
Drugą kandydatką na zastępcę przewodniczącej jest pani poseł Urszula Nowogórska. 

Czy pani poseł się zgadza? 



4                   s.k.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Podkomisji stałej polityki regionalnej (nr 2)

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Tak. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Przystępujemy do głosowania. 
Proponuję, żeby kandydatury głosować blokowo. 
Kto z państwa jest za? (6) 
Kto jest przeciw? (0) 
Kto się wstrzymał od głosu? (0) 
Dziękuję bardzo. 
Proszę państwa, chciałabym, abyśmy w tej chwili omówili sobie plan pracy podkomi-

sji, a przynajmniej, żebyśmy wstępnie dziś podyskutowali może nie tyle na temat zadań, 
ale planu pracy i tego jakie tematy, według państwa, powinny się w pierwszej kolejności 
pojawić na agendzie podkomisji. 
Myślę,  że rozwój  regionalny  jest dziś  czymś bardzo ważnym,  jestem przekonana, 

że jest on ważny dla każdego z posłów, bo przecież każdy z nas reprezentuje jakiś region 
Polski.  Mamy  oczywiście  świadomość  tego,  że jako  posłowie  wykonujemy  mandat 
na terenie całej Rzeczypospolitej, ale szczególnie dobrze znamy problemy tych regionów, 
z których się wywodzimy, one są nam bardzo bliskie. 
Chciałabym, abyśmy teraz podyskutowali o tym, jakie tematy powinniśmy zrealizo-

wać w pierwszej kolejności w ramach prac podkomisji. 
Otwieram dyskusję, proszę bardzo. 

Poseł Piotr Uściński (PiS):
Pani  przewodnicząca,  na gorąco  jest  trudno  znaleźć  jakieś  interesujące  tematy,  ale 
od razu przyszedł mi do głowy, w związku z pracami naszej podkomisji, Centralny Port 
Komunikacyjny,  którego  budowa,  a raczej  przygotowania  do budowy  którego  teraz 
ruszają. Ta sprawa jest omawiana i dyskutowana w budynku Sejmu z udziałem ministra 
Horały, ale myślę, że warto abyśmy zajęli się tą kwestią także w terenie. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Myślę, że to jest znakomity pomysł. 
Bardzo proszę o kolejne. 

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Mnie  ten pomysł  przyszedł  również do głowy na gorąco,  dzisiaj  odbyło  się  pierwsze 
posiedzenie  Zespołu  ds.  rozwiązywania  problemów komunikacyjnych w Małopolsce. 
Dyskutowaliśmy na nim m.in. o bardzo ważnej dla południa kraju inwestycji związanej 
z budową linii kolejowej do Podłęża. Rozmawialiśmy dzisiaj o kluczowych projektach, 
które mogłyby zostać ewentualnie ujęte w planowanych inwestycjach na nowy okres 
programowania. 
Może w ramach podkomisji zrobilibyśmy przegląd projektów, które mogą być skiero-

wane do realizacji w nowej perspektywie finansowej? 
Myślę, że to będzie wiedza, która da nam określone spojrzenie na zakresy inwesty-

cyjne, które ewentualnie w nowym okresie będą się pojawiały. Prawdopodobnie w trak-
cie przygotowywania do nowego okresu jakieś nowe projekty pewnie gdzieś się jeszcze 
pojawią, ale te, które już są planowane, duże i ważne dla poszczególnych regionów… 
Może warto byłoby się przyjrzeć takiemu tematowi? 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Jak najbardziej. 
Szanowni państwo, ja z kolei mam propozycję, żebyśmy zrobili przegląd wykonania środ-

ków europejskich w ramach kończącej się obecnie perspektywy. To też jest bowiem bardzo 
ważne. Myślę, że poprosimy ministra, aby nam przedstawił zakres wykorzystania środków 
europejskich w bieżącej perspektywie: co zostało zrealizowane, co jest w trakcie a co się koń-
czy. Wiem, że jeszcze będą dwa lata na rozliczenie, ale warto chyba już wiedzieć, w związku 
z dobiegającą końca perspektywą, jak wygląda wykorzystanie tych środków. 
Tak wygląda kolejna propozycja, tym razem z mojej strony. 
Czy są inne propozycje? 



s.k.                5

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Podkomisji stałej polityki regionalnej (nr 2)

Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Dariusz Stefaniuk (PiS):
Szanowna pani przewodnicząca, szanowni państwo, jeżeli zgłaszamy swoje propozycje 
to ja zgłosiłbym propozycję z województwa lubelskiego. 
Pan  przewodniczący wspomniał  o Centralnym Porcie Komunikacyjnym  a ja chcę 

powiedzieć, że w województwie lubelskim rozbudowuje się obecnie terminal przeładun-
kowy w Małaszewiczach. Myślę, że w Europie jest to największy terminal, suchy port 
przeładunkowy. Będzie on rozbudowany za kwotę prawie 3 mld złotych, inwestycja jest 
rozłożona na lata i warto byłoby, żebyśmy na posiedzeniach podkomisji porozmawiali 
na ten temat, być może z udziałem przedstawicieli ministerstwa, zastanowili się  jak 
ta inwestycja ma ostatecznie wyglądać, ponieważ jest ona nie tylko zastrzykiem dla woje-
wództwa lubelskiego, ale dla całej wschodniej Polski. 
Jeśli chodzi o infrastrukturę to warto zwrócić uwagę na Małaszewicze w kontekście 

naszej współpracy z Chinami. Zostanie rozbudowana duża magistrala kolejowa. Dziś 
Chińczycy wprowadzają  do Polski  średnio  12  pociągów  na dobę  a plany  przewidują 
zwiększenie  tej  liczby do 50 pociągów w ciągu doby, dzięki  czemu nasza współpraca 
ze Wschodem będzie wyglądała zupełnie inaczej niż dotychczas. To jest bardzo ważne nie 
tylko z punktu widzenia samej infrastruktury, ale także ze względu na politykę regio-
nalną dla całego województwa lubelskiego. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Szanowni państwo, myślę, że w naszych planach powinniśmy także uwzględnić wyjaz-
dowe posiedzenie związane z przekopem Mierzei Wiślanej. Warto byłoby zobaczyć jak 
wyglądają prace, spotkać się z samorządem, przedstawicielami władz lokalnych, żeby-
śmy mogli wysłuchać głosów wszystkich zainteresowanych, zarówno tych, którzy są za, 
jak i tych, którzy są przeciw. 
Warto na ten temat podyskutować i sprawdzić na miejscu jak wyglądają prace. Z tego, 

co mi wiadomo, samorząd Elbląga jest bardzo mocno za. Na pewno warto się spotkać 
– jeżeli nie na posiedzeniu wyjazdowym to możemy zaprosić samorządowców do War-
szawy. Przekop Mierzei Wiślanej, jako jedna z kluczowych inwestycji w Polsce, jest tema-
tem wartym zainteresowania. Co państwo na to? 
Bardzo proszę. 

Poseł Monika Falej (Lewica):
Akurat jestem z Elbląga, więc serdecznie dziękuję za tę propozycję i proponuję spotkać 
się w Elblągu. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Doskonale. 
Szanowni państwo, postaram się  tak organizować posiedzenia naszej podkomisji, 

żebyśmy mogli się spotykać na dzień przed rozpoczęciem obrad Sejmu. Chciałabym dziś 
usłyszeć z państwa strony akceptację dla  tego pomysłu. W trakcie posiedzeń Sejmu, 
czyli we środy, czwartki i piątki z reguły praca posłów jest bardzo intensywna, chociaż 
we wtorki  też  już  odbywa  się  szereg  posiedzeń  komisji,  ale myślę,  że zdecydowanie 
łatwiej będzie nam się jednak spotykać na obradach podkomisji, jeśli ustalimy, że będą 
one miały miejsce we wtorki. 
Jak państwo postrzegacie tę propozycję? Oczywiście, mówimy w tej chwili o sytuacji, 

kiedy nie organizujemy posiedzenia wyjazdowego. Osobiście chciałabym, żebyśmy zor-
ganizowali kilka posiedzeń wyjazdowych, chociażby dlatego, że jak wiadomo doskonale 
rozmawia się na temat problemów konkretnego regionu przy udziale samorządowców 
z danego terenu. Dzięki temu można wysłuchać wszystkich głosów a nie ma możliwo-
ści, aby wszyscy do nas przyjechali. Nam jest łatwiej, niewielkiej grupie posłów, doje-
chać do nich, zobaczyć rzecz na miejscu, wyciągnąć wnioski i skierować pewne sugestie 
do ministerstwa. 
Co państwo na to? Czy możemy przyjąć, że jeśli nie ma posiedzenia wyjazdowego 

to będziemy się spotykać we wtorki? 
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Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Z tego, co zauważyłam, pani przewodnicząca, akurat dzień przed posiedzeniem Sejmu 
odbywają  się  posiedzenia  Komisji  Administracji  i Spraw Wewnętrznych  a ja jestem 
członkiem tamtej komisji. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
O której godzinie? 

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Z reguły o godzinie 15.00. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
A o której się kończą obrady? 

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Około godziny 18.00, czasami wcześniej – to zależy, przede wszystkim, od tego, co jest 
omawiane. 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Czyli w grę wchodziłaby na przykład godzina 18.00. 
Co na to sekretariat? 

Sekretarz Komisji Sławomir Jakubczak:
Wtedy moglibyśmy wejść w kolizję  z terminami  posiedzeń  klubów poselskich, może 
zatem wcześniej? 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Faktycznie, w takim razie o godzinie 14.00? 
Myślę, że możemy chyba ustalić, iż będziemy starać się zwoływać posiedzenia pod-

komisji na wtorki, na godzinę 14.00. Może, naturalnie, zdarzyć się sytuacja, że dojdzie 
do jakiejś kolizji terminów i ktoś nie będzie mógł przyjść. Czasami też mam posiedzenia 
innych komisji i absolutnie kluczowe jest dla mnie uczestnictwo w głosowaniach odby-
wających się w takcie obrad tych komisji – w takich przypadkach będziemy elastycznie 
reagować. Wtedy prace podkomisji będziemy prowadzić bezpośrednio po zakończeniu 
posiedzenia komisji samorządu, tak już zresztą bywało w poprzednich kadencjach. 
Czy coś jeszcze powinniśmy dziś omówić? Myślę, że tematy, które wstępnie dziś zasu-

gerowaliśmy… 

Sekretarz Komisji Sławomir Jakubczak:
(wypowiedź poza mikrofonem) 

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Myślę, że projekty inwestycyjne mają generalnie różny charakter. Jedne mają charakter 
drogowy, inne – kolejowy, a jeszcze inne są tak specyficzne jak, na przykład ,wspomniany 
Centralny Port Komunikacyjny. Myślę, że należy je podzielić na jakieś… 

Sekretarz Komisji Sławomir Jakubczak:
(wypowiedź poza mikrofonem) 

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Nie, myślę, że możemy się też tak umówić, że można to robić województwami. To jest 
kwestia… 

Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
To jest chyba za dużo. Myślę, że zrobimy to charakterem inwestycji: inwestycje kolejowe, 
inwestycje drogowe, pozostałe inwestycje… 

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Przepraszam, pani przewodnicząca, że wchodzę w słowo, ale – moim zdaniem – projekty 
infrastrukturalne, inwestycyjne, drogowe, kolejowe, lotnicze to jedno, projekty związane 
z ochroną środowiska to drugie i jeszcze jakieś inne. 
Po prostu, żeby to robić blokami. 
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Przewodnicząca poseł Anna Kwiecień (PiS):
Dobrze, podejście blokowe  jest sensowne – tak to możemy podzielić. Będziemy mieli 
kilka spotkań dotyczących tego obszernego tematu. Myślę, że takich posiedzeń będzie 
kilka, przynajmniej trzy. 
Czy są jeszcze jakieś inne sprawy bieżące lub uwagi? 
Nie ma. 
Szanowni państwo, bardzo serdecznie dziękuję. 
Od następnego posiedzenia moich zastępców – szanowną koleżankę i szanownego 

kolegę – zapraszam za stół prezydialny i proszę o wsparcie. Na dziś to wszystko… jesz-
cze raz przepraszam, że musieliście państwo na mnie czekać. 
Zamykam posiedzenie. 


